

Referat af Kredsrepræsentantskabsmødet den 22 juni

Sted: Gildehuset Sankt Agnes 2, 4000 Roskilde - Sct. Georgsgildernes tilholdssted.

Referent: Lone Aalekjær

0. Velkomst og præsentation af gæster og organisationers repræsentanter

Deltagere:

- Hans Hansen, Det Danske Spejderkorps, formand bestyrelsen
- Lone Aalekjær, Dansk Ride Forbund, næstformand
- Thomas Gyalokay, Naturvejlederforeningen, bestyrelsenmedlem
- Jørgen Lauterbach, Sct. Georgsgilderne, suppleant til bestyrelsen
- Majbritt Westh, Dansk Islandshesteforening, suppleant bestyrelsen

Andre deltagere:

- Flemming Torp, bestyrelsen Friluftsrådet
- Lisbeth Maria Hansen, Dansk Islandshesteforening
- Elisabeth Sthur, Dansk Ride Forbund
- Kenni Kofod, Dansk Vandrelaug

Tilmeldt ej mødt:

- Flemming Hjort Jensen, Hvalsø Orienteringsklub
- sekretariatet Friluftsrådet, Maren Ottar Hessner var syg om kunne ikke koble op.

Desværre afbud fra Friluftsrådets bestyrelsen Flemming Torp (fik set beskeden om aftenen)

Hans bød velkommen og vi havde en runde, hvor alle kunne præsentere sig. En stor del af deltagerne var meget involveret i Bidstrup skoven og de planer som skoven har med at indhegne. Et krav fra regeringen.

Derfor havde vi også valg et tema omkring biodiversitet.

1. Valg af ordstyrer, referent og stemmetæller

Ordstyrer: Flemming Torp

Referent: Lone Aalekjær

Stemmetællere: n/a

2. Oplæg om dagens tema v/ Thomas Gyalokay

Thomas havde være på jagt efter litteratur omkring biodiversitet og fortalte om hvad dette emne omhandlede. Også dette at mange af de projekter, som er i gang eller ved at komme i gang, men hvor der ikke er facts for hvad resultatet vil blive.

Powerpointen vedlægges referatet.

Flere af deltagerne havde været aktive i det aktuelle projekt i Bidstrupskovene og lavet indlæg, holdt møde

med kommune samt politikere og vi håber alle at løsningen bliver således at den stor mængde af friluftsliv i Bidstrupskovene stadig bliver mulig. Her er rigtig mange spejderarrangementer, orienteringsløb, ridning, slædehundekørsel samt hele oplandet med de private, dagplejemødre osv.

Et issue vi dvælede længe over var forsikringsspørgsmålet - hvem er ansvarlig hvis ulykker sker. Skal foreningerne til at have ekstremt dyre forsikringer eller har Naturstyrelsen dem?

Bliver vi hegnet ude, når naturen hegnes inde? Svaret er stadig ikke givet.

3. Fortæringspause:

Vi havde hentet 3 stykker smørrebrød til alle.

4. Fælles snak om årsplan

- Afventer den nye bestyrelsen arbejde.

5. Fælles snak om temagrupper

I årets løb har vi snakket meget omkring disse temagrupper, som kan etableres med den nye struktur. Og specielt i forhold til det store arbejde Majbritt og gruppen i Bidstrupskoven har fået etableret. Her var lidt snak om rettigheder i temagrupperne. Er det bedre at have en gruppe udenfor, som kredsens i friluftsrådet kan samarbejde med og hvor dels vi (friluftsrådets kreds) og dels gruppen uafhængigt kan indsende til høringer. Meget gerne med opbakning fra kredsens.

Friluftsrådet centralt bør orienteres så meget som muligt, men vi kan opleve at friluftsrådet centralt ikke er enige med kredsbestyrelsen.

Så 2 forslag til temagrupper:

- Hegningerne i Bidstrupskoven
- En stigruppe

Bestyrelsen arbejder videre på dette.

6. Valg til bestyrelsen

Nu var det første gang at vi holdt årsmøde. Vi havde fået et skriv omkring formalia ved denne afholdelse.

- Valg af formand: Hans blev valgt.
- Valg til bestyrelsen:
 - Thomas blev valgt
 - Lone blev valgt
 - Lisbeth blev valgt
 - Elisabeth blev valgt
 - Jørgen ville stadig gerne være suppleant.

7. Snak i de nedsatte temagrupper.

- Bliver nødt til at blive håndteret på et bestyrelsesmøde.

8. Afslutning og eventuelt.

- I Fåborg er der fællesmøde den 17/18 september